
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes endeligt svar på spørgsmål nr. 650 af 23. juni 2022 (alm. del). Spørgsmålet 

er stillet efter ønske fra Louise Schack Elholm (V). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Christian Vig Houe  

  

4. oktober 2022 
J.nr. 2022 - 5290 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 650

Skatteudvalget 2021-22



 

 

Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Der har de seneste måneder været omtaler af en række leasingselskaber, som bevidst eller 

ubevidst omgår lovgivningen og dermed unddrager statskassen for indtægter fra forholds-

mæssig registreringsafgift. Hvor stort et beløb mener ministeren, at statskassen går glip af, 

og hvad agter ministeren at gøre ved dette potentielt manglende provenu til den danske 

statskasse? 

 

Svar 

Der foreligger ikke umiddelbart oplysninger om, hvor stort et beløb, der mistes ved, at 

nogle leasingselskaber bevidst eller ubevidst unddrager statskassen indtægter fra forholds-

mæssig registreringsafgift.   

 

Der er løbende gennemført stramninger på leasingområdet for at sikre, at statskassen ikke 

går glip af indtægter. I 2017 blev kravet om genberegning således indført. Kravet indebæ-

rer, at den afgiftspligtige værdi af et leasingkøretøj skal genberegnes senest 4 måneder ef-

ter den første registrering i Køretøjsregisteret. Formålet med ordningen er netop at sikre, 

at leasingkøretøjer afgiftsberigtiges ud fra deres almindelige pris ved salg til bruger her i 

landet, dvs. den reelle handelsværdi. Fristen for genberegning af leasingkøretøjer er pr. 1. 

januar 2022 fremrykket til 3 måneder. 

 

Der er endvidere løbende tilført yderligere ressourcer til Motorstyrelsen. Senest i forbin-

delse med Aftale om en styrket skattekontrol til blandt andet leasingområdet. Herudover føl-

ger regeringen området og overvejer løbende, om der skal iværksættes yderligere tiltag. 

 

Der henvises desuden til besvarelsen af SAU alm. del – spørgsmål 651. 

 

 

 

 

 

 

 


